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	摘要(中)	研究目的主要從電容式單片玻璃觸控面板的製程進行溫室氣體盤查及碳足跡的計算來評估製程管理中的關鍵因素探討。應用ISO14040(2006)，ISO14044(2006)，ISO14064-1(2006)之原則與指引，建立「產品生命週期盤查表」，以符合生命週期評估的精神。 


目前因應低碳產業要求之ISO 14064溫室氣體盤查及PAS 2050產品碳足跡盤查準則..等環境管理標準，並輔以生命週期分析，以盤查出各階段之材料使用、能源使用、毒素釋出狀況作為影響環境的要素，再依生命週期階段之碳足跡數據盤查來探討整體製程中對碳足跡影響的因素。本論文從製程溫室氣體盤查及產品生命週期碳足跡盤查作業管理系統的建構作業。在方法上以溫室氣體的盤查作業及產品生命週期(LCA)管理，進而利用ISO管理制度之普遍性，將碳足跡盤查作業整合於管理制度。在資料收集的部份，則選取了C公司(電容式單片玻璃觸控面板廠)進行討論，並利用溫室氣體排放係數管理表得出製程碳足跡。以作為後續相關產業在製程碳盤查及降低碳足跡的改善參考。
	摘要(英)	The purposes of the thesis uses one glass capacitive touch panel process of GHG and carbon footprint calculations to assess the key factors of process management. By applying ISO 14040(2006), ISO 14044(2006), ISO14064-1(2006) principles and guidelines, we establish the "product life cycle inventory table" to comply with the spirit of life-cycle assessment.


    Toxins released in response to low-carbon industrial requirements of the ISO 14064 GHG inventory and PAS 2050 Product Carbon Footprint Standards…etc. Environmental Management standard, supported by life-cycle analysis, disk to detect various stages of material use, energy use, condition as to affect the elements of the environment, according to the life cycle stages of the carbon footprint inventory data to find out the impact on the carbon footprint of the main factors in the overall process. This paper forms the process of greenhouse gas inventory and product life-cycle carbon footprint inventory construction for management system. On the method to explore the carbon footprint inventory operations and product lifecycle management (LCA), and then using the ISO management system universality, Carbon Footprint operations integrated in the management system. Part of the data collection, select C company (capacitive the one glass touch panel makers) in conducting discussions, using the algorithm derived carbon footprint of the process. As a follow-up related industries in the manufacturing process of carbon inventory and reduce the carbon footprint improvement reference.
	關鍵字(中)	
      	  ★ 碳足跡
★ 產品生命週期(LCA)
★ 溫室氣體盤查(GHG)	關鍵字(英)	
      	  ★ carbon footprint
★ green product management
★ product life cycle assessment (LCA)
★ Greenhouse Gas Inventory (GHG)
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